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PROTOKÓŁ NR XIV/25 

Z SESJI RADY GMINY ROPA, KTÓRA ODBYŁA SIĘ 

DNIA 8 MAJA 2025 ROKU 

POD PRZEWODNICTWEM BOGUSŁAWA ŁUKASZYKA 

PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY ROPA. 
 

Obradom XIV sesji Rady Gminy Ropa przewodniczył pan Bogusław Łukaszyk – 

Przewodniczący Rady Gminy Ropa. Rada obradowała w dwunastoosobowym składzie. Radni 

nieobecni to: pani Katarzyna Drąg, pan Paweł Sitar i pan Damian Siuta. Ponadto w obradach 

sesji uczestniczyli przedstawiciele Urzędu Gminy w osobach: pan Karol Górski – Wójt, pan 

Janusz Konior – Sekretarz, pani Renata Lisowicz – Skarbnik, pani Jadwiga Kiełbasa – 

kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego, Inwestycji, Infrastruktury Komunalnej i Ochrony 

Środowiska oraz pani Bernadeta Matuszyk – Sołtys wsi Ropa, pani Bernadeta Pierzchała – 

Sołtys wsi Łosie, pani Aneta Ziomek – pracownik socjalny w Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Ropie i pani Barbara Zagórska – Asystent Rodziny w Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Ropie. 

Na wstępie pan Bogusław Łukaszyk – Przewodniczący Rady Gminy Ropa przywitał 

wszystkich przybyłych, a następnie wypowiadając sformułowanie „otwieram XIV Sesję Rady 

Gminy Ropa” otworzył obrady dzisiejszego posiedzenia. Na podstawie listy obecności pan 

Przewodniczący stwierdził, że jest quorum umożliwiające podejmowanie prawomocnych 

uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obrady XIV sesji rozpoczęto o godzinie 10:09, zakończono o godzinie 11:27. 

Kolejno pan Bogusław Łukaszyk przedstawił porządek obrad dzisiejszej sesji, która 

wygląda w następujący sposób: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Ropa z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami ustawowo uprawnionymi do prowadzenia 

działalności pożytku publicznego w 2024 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2025 /druk nr 

18/. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ropa /druk nr 19/. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Ropa na lata 2025 – 2027 /druk nr 20/.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej  

w Gminie Ropa za 2024 r. /druk nr 21/. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ropa na 2025 rok 

/druk nr 22/. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gorlickiemu /druk nr 23/. 
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11. Zapytania dotyczące sprawozdania Wójta z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

12. Rozpatrzenie pism skierowanych do Rady Gminy Ropa. 

13. Zatwierdzenie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Ropa. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Zakończenie sesji. 

Następnie pan Przewodniczący zwrócił się do Państwa Radnych z zapytaniem, kto jest za 

przyjęciem porządku obrad w przedstawionym brzmieniu. Zgodnie z imiennym wykazem 

głosowania Radnych stanowiącym załącznik nr 2 do protokołu, porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie - 12 głosami „za” na 12 obecnych.  

Kolejno przystąpiono do realizacji poszczególnych punktów porządku obrad. 

Ad. 3. 

Interpelacje i zapytania radnych.  

Podczas dzisiejszej sesji nie zgłoszono interpelacji. 

Ad. 4. 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Ropa z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami ustawowo uprawnionymi do prowadzenia działalności 

pożytku publicznego w 2024 r. 

Powyższe sprawozdanie przedstawił pan Janusz Konior – Sekretarz Gminy. Pan Sekretarz 

przekazał, że głównym celem programu było kształtowanie demokratycznego ładu społecznego 

w środowisku lokalnym, poprzez budowanie partnerstwa między administracją samorządową, 

a organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, służącemu lepszemu rozumieniu  

i zaspakajaniu potrzeb społecznych w sposób skuteczny i efektywny. Główne dziedziny, które 

obejmuje współpraca to: 

1. Bezpieczeństwo publiczne mieszkańców. 

2. Ochrona zdrowia. 

3. Wykształcenie dostosowane do aktualnych i przyszłych wymogów życia społecznego              

i zawodowego. 

4. Sport i aktywne formy spędzania wolnego czasu. 

5. Zachowanie naturalnych walorów środowiska przyrodniczego. 

6. Zachowanie dziedzictwa i tożsamości kulturowej mieszkańców. 

7. Rozwój funkcji turystycznej gminy i tworzenie gospodarstw agroturystycznych. 

8. Zaspokojenie potrzeb społecznych poszczególnych sołectw oraz stworzenie warunków 

rozwoju organizacji społecznych i gospodarczych. 

9. Promocja gminy. 

10. Profilaktyczna działalność informacyjna i edukacyjna. 

Formy tej współpracy to zarówno formy finansowe jak i pozafinansowe. W ramach 

współpracy ogłoszono konkurs ofert na wsparcie działań z zakresu sportu połączonego  

z rekreacją. W ramach konkursu złożono 3 oferty. Łącznie udzielono wsparcia na kwotę 

75.000,00 zł, w tym dla: Klubu Sportowego Ropa - 37.000,00 zł, Ludowego Uczniowskiego 

Klubu Sportowego „TYTAN” - 19.000,00 zł, Beskidzkiej Akademii Piłkarskiej – 19.000,00 zł. 



3 
 

Wszystkie te zadania zostały prawidłowo zrealizowane i rozliczone. Brak umów, które nie 

zostały zrealizowane, rozwiązane lub unieważnione w trakcie ich trwania. Ponadto w zakresie 

bezpieczeństwa łącznie wydatkowano 220.108,44 zł, w tym były wydatki zarówno inwestycje 

jak i wyposażenie i bieżąca działalność. Głównym wydatkiem inwestycyjnym było wsparcie 

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Łosiu na kwotę 71.000,00 zł na pompę i pozostałe 

wyposażenie, na które uzyskano również dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego oraz dla 

OSP Ropa na kwotę 40.000,00 zł na sprężarkę. Dodatkowo wydatkowano kwotę w wysokości 

49.012,87zł na działalność Gorlickiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego  

w tym: na utrzymanie budynku Stanicy Wodnej: bosmana i ratowników i wszystkiego co jest 

związane z bezpieczeństwem na obszarze kąpieliska jakie było w tamtym roku wyznaczone. 

Kolejno pan Sekretarz przekazał, że prowadzono działania informacyjne i wspierające 

poszczególne organizację. Udzielano informację o istnieniu różnych źródeł finansowania. 

Prowadzono aktualizację wykazów organizacji pozarządowych i innych podmiotów na 

stronach gminy w zakładce stowarzyszenia. Po za tym prowadzono również przedsięwzięcia  

o charakterze promocyjno – kulturalnym i promocję działalności podmiotów programu poprzez 

publikacje informacji na temat ich działalności na stronie internetowej oraz w kwartalniku 

„Razem”, który jest wydawany wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Kultury. Organizacji 

pozarządowych były włączane w budowanie wspólnego portalu informacyjnego – 

zainteresowanym organizacjom udostępniono miejsce na stronie gminy Ropa, gdzie publikują 

swoje informacje. Następnie pan Sekretarz poinformował, że prowadzono także 

przedsięwzięcia o charakterze organizacyjnym: poprzez udostępnianie obiektów gminnych na 

działania podejmowane przez te organizację zarówno w budynku tzw. „Hyblówki” jak i na 

obiektach sportowych czy też w części budynku, gdzie obecnie wszyscy się znajdują.  

Do przedstawionego sprawozdania nie było uwag ani zapytań.  

 

Przedstawione sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2025 /druk nr 18/. 
 

Projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2025 omówiła pani 

Renata Lisowicz – Skarbnik Gminy. Pani Skarbnik poinformowała, że proponowane zmiany 

dotyczą zwiększenia planu dochodów budżetu na rok 2025 o kwotę 1.153.526,91 zł, w tym 

zwiększenie planu dochodów bieżących w kwocie 678.066,22 zł oraz zwiększenie planu 

dochodów majątkowych w kwocie 475.460,69 zł. Następnie pani Skarbnik zgodnie  

z załącznikiem nr 1 do projektu uchwały przedstawiła zmiany w poszczególnych pozycjach 

planu dochodów.  

Pani Cecylia Łukaszyk zapytała, czy kwota na ochotnicze straże pożarne pochodzi  

z premii frekwencyjnej.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak, a następnie przekazała, że zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 1.153.526,91 zł, w tym zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 

363.251,00 zł i plan wydatków majątkowych o kwotę 790.275,91 zł. Kolejno zgodnie  

z załącznikiem nr 2 i nr 3 do projektu uchwały pani Skarbnik przedstawiła zmiany  
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w poszczególnych pozycjach planu wydatków oraz poinformowała, że jeżeli gmina otrzyma 

środki z programu na modernizację dróg dojazdowych do pól to przewidziany jest jej udział  

i dlatego też wstępnie zostały zabezpieczone na to środki. Natomiast nie ma jeszcze decyzji 

jaka będzie ostateczna kwota dofinansowania i które zadania zostaną zakwalifikowane do 

realizacji.  

Pan Bogusław Łukaszyk, zapytał, z czego wynika zmniejszenie na drogę na Listówki  

o kwotę w wysokości 24.539,00 zł.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że związane jest to z zmniejszeniem się kwoty po 

przetargu. Zakres prac pozostaje ten sam. Następnie pani Skarbnik przekazała, że zmiana  

w załączniku nr 4 do projektu uchwały polega na tym, że dla spółek wodnych została 

przewidziana dotacja w wysokości 15.000,00 zł. Ponadto po proponowanych zmianach budżet 

gminy przedstawia się następująco: 

1. Dochody - 60.099.871,33 zł w tym: 

a) dochody bieżące - 39.538.715,61 zł 

b) dochody majątkowe - 20.561.155,72 zł 

2. Wydatki - 67.468.096,50 zł w tym: 

a) wydatki bieżące – 38.899.642,26 zł 

b) wydatki majątkowe – 28.568.454,24 zł 

3. Przychody - 7.580.625,17 zł 

4. Rozchody - 212.400,00 zł 

5. Deficyt - 7.368.225,17 zł.  

 

Pani Cecylia Łukaszyk zapytała, jakie koszty ponosi gmina, jeżeli chodzi  

o przebywające na jej terenie rodziny Ukraińskie oraz ile jest takich rodzin.  

Pani Skarbnik przekazała, że pomoc udzielana jest na wielu płaszczyznach,  

a zestawienie takich danych może być przygotowane ewentualnie na przerwie albo na kolejną 

sesję.  Natomiast w tym roku gmina na razie nie ponosi wydatków związanych z nadaniem nr 

PESEL. 

Pan Michał Grzegorzek nawiązując do zwiększenia środków na straże pożarne  

w kwocie 671.840,00 zł zapytał, z czego wynika kwota w wysokości ponad 171.000,00 zł, 

jeżeli 500.000,00 pochodzi z premii wyborczej odnośnie modernizacji. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to dopłata do realizacji tej konkretnej inwestycji.  

 

W związku z brakiem kolejnych zapytań do przedstawionego projektu uchwały pan 

Bogusław Łukaszyk, Przewodniczący Rady Gminy Ropa poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2025 /druk nr 18/. 

Rada Gminy Ropa jednogłośnie - 12 głosami „za” na 12 obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XIV/86/25 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 8 maja 2025 r. 

w sprawie: zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2025. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa /druk 

nr 19/. 

Powyższy projekt uchwały omówiła pani Renata Lisowicz – Skarbnik Gminy. Pani 

Skarbnik przekazała, że proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą 

załącznika nr 2 – zadania "Opracowanie projektu sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  

w miejscowości Klimkówka”, gdzie została zwiększona kwota łącznych nakładów, a także 

limit wydatków i limit zobowiązań w 2026 roku. Pierwotnie na to zadanie proponowana była 

kwota w wysokości 250.000,00 zł, ale w związku z tym, że planowany jest zakres 

projektowania ta kwota była niewystarczająca i na wniosek zostaje ona zwiększona do kwoty 

350.000,00 zł. Ponadto w związku z tym, że został zmieniony załącznik nr 2 należało zmienić 

wszystkie kwoty, które są związane z aktualnym budżetem po zmianach i taka zmiana została 

dokonana w załączniku nr 1.  

 

W związku z brakiem zapytań do przedstawionego projektu uchwały pan Bogusław 

Łukaszyk, Przewodniczący Rady Gminy Ropa poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa /druk nr 19/. 

Rada Gminy Ropa jednogłośnie - 12 głosami „za” na 12 obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XIV/87/25 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 8 maja 2025 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Ropa na lata 2025 – 2027 /druk nr 20/.  

Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Ropa na lata 2025 – 2027 przedstawiła pani Barbara Zagórska – Asystent Rodziny w Gminnym 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Ropie. Pani Barbara Zagórska podkreśliła, że rodzina jest 

podstawową komórką społeczną oraz naturalnym środowiskiem rozwoju i dobra wszystkich jej 

członków, a w szczególności dzieci. To właśnie one potrzebują szczególnej ochrony i pomocy 

ze strony osób dorosłych, na których ciąży obowiązek zapewnienia dzieciom właściwych 

warunków do ich harmonijnego rozwoju. Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie 

Ropa na lata 2025 – 2027 zawiera kierunki działań zmierzających do tworzenia warunków dla 

prawidłowego funkcjonowania i wychowywania dzieci w rodzinach naturalnych. Niniejszy 

program został opracowany w oparciu o założenia ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej. Zgodnie z art. 176 pkt 1 ww. ustawy zadaniem własnym 
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gminy jest opracowanie i realizacja 3 - letnich gminnych programów wspierania rodziny. 

Zgodnie z art. 179 ust. 2 Rada Gminy, biorąc pod uwagę potrzeby związane z realizacją zadań 

z zakresu wspierania rodziny, uchwala gminne programy wspierania rodziny. Głównym celem 

Programu jest szeroko rozumiana pomoc rodzinie wychowujących dziecko przywracanie 

rodzinom zdolności do przezwyciężenia problemów opiekuńczo - wychowawczych  

i wypełniania jej funkcji przy współpracy samorządu terytorialnego, organizacji 

pozarządowych i innych instytucji wspierających rodzinę. Obowiązek wspierania rodzinę 

przezywającą trudności realizowany jest w szczególności we współpracy ze środowiskiem 

lokalnym, sądami i organami pomocniczymi, policją, instytucjami oświatowymi, podmiotami 

leczniczymi oraz organizacjami społecznymi. Odbiorcami programu będą rodziny zamieszkałe 

w Gminie Ropa, doświadczające problemu opiekuńczo-wychowawczych, zagrożone 

umieszczeniem dzieci w pieczy zastępczej bądź też takie, którym została ograniczona lub 

odebrana już władza rodzicielska m.in. poprzez umieszczenie dzieci w pieczy zastępczej.  

W programie położono nacisk na pomoc rodzinom przeżywającym trudności w wypełnianiu 

ich funkcji, w szczególności rodzinom dysfunkcyjnym i wieloproblemowym. Istotnym 

elementem programu są również działania profilaktyczne, integracyjne, aktywizujące, 

zapobiegające marginalizacji i wykluczeniu społecznemu. Podstawą działań jest nie tylko 

przywrócenie rodzinie zdolności do właściwego wypełniania funkcji rodzicielskich, ale też 

pełnego uczestnictwa w życiu społecznym. 

 

Pani Cecylia Łukaszyk zapytała czy w Gminie Ropa występuje problem bezdomności  

i w jaki sposób jest on rozwiązywany oraz w jakiej formie pomoc jest udzielana.  

Pani Barbara Zagórska odpowiedziała, że oferowane są instytucjonalne formy wsparcia. 

Natomiast dana osoba musi wyrazić zgodę i chęć z skorzystania z takiego wsparcia.  

Pani Cecylia Łukaszyk podsumowując powyższą odpowiedzieć stwierdziła, że taka osoba 

przekierowywana jest do np. Domu Pomocy Społecznej, schroniska.    

Pani Barbara Zagórska odpowiedziała, że tak. Zależnie od potrzeb danej jednostki.  

Pani Cecylia Łukaszyk nawiązując do pieczy zastępczej, w których umieszczane są dzieci 

zapytała, czy w gminie są rodziny zastępcze.   

Pani Barbara Zagórska odpowiedziała, że tak. Występują.  

 

W związku z brakiem kolejnych zapytań do przedstawionego projektu uchwały pan 

Bogusław Łukaszyk, Przewodniczący Rady Gminy Ropa poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Ropa na 

lata 2025 – 2027 /druk nr 20/. 

Rada Gminy Ropa jednogłośnie - 12 głosami „za” na 12 obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XIV/88/25 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 8 maja 2025 r. 

w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Ropa na lata 2025 

– 2027. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Ropa 

za 2024 r. /druk nr 21/.   

Powyższy projekt uchwały przedstawiła pani Aneta Ziomek – pracownik socjalny  

w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Ropie. Pani Aneta Ziomek przekazała, że do 

sporządzenia sprawozdania obliguje art. 16 a ustawy o pomocy społecznej. Zgodnie z którym 

gmina, powiat i samorząd województwa przygotowują ocenę zasobów pomocy społecznej  

w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Zawiera ona różne dane  

z polityki społecznej realizowanych w Gminie Ropa. Zawarte są w niej dane pozyskane m.in. 

z zasobów własnych GOPS, jak również z różnych działów Urzędu Gminy Ropa. Obejmuje 

ona w szczególności dane dotyczące infrastruktury, kadry, organizacji pozarządowych 

działających w obszarze pomocy społecznej i wsparcia oraz nakładów finansowych na zadania 

pomocy społecznej wraz z prognozami na bieżący rok. Przy sporządzaniu wspomnianej oceny 

uwzględniony zostały m.in. informację o osobach i rodzinach korzystających z pomocy 

społecznej, dane ilościowe oraz rodzaje problemów podopiecznych. Zgromadzony materiał ma 

częściowo naświetlić sytuację społeczną w gminie i ułatwić władzą gmin podejmowanie 

decyzji związanych z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku.  

Pani Cecylii Łukaszyk przekazała, że po przenalizowaniu danych w sprawozdaniu 

można zaobserwować, że sytuacja w gminie poprawia się, ponieważ w 2018 roku liczba 

świadczeniobiorców wynosiła 280, a w 2024 roku wynosiła 142.  

Pani Aneta Ziomek zgodziła się z powyższą wypowiedzią.  

Pani Cecylii Łukaszyk zapytała, czy wskazane 32 osoby korzystają z jakiś stypendiów 

jako formy pomocy społecznej.  

Pani Aneta Ziomek odpowiedziała, że są dane związane z programem dożywiania.  

Pani Cecylii Łukaszyk zapytała, czy osoby w wieku produkcyjnym tj. 37 kobiet i 30 

mężczyzn korzystające z pomocy społecznej są niewydolne życiowo.  

Pani Aneta Ziomek odpowiedziała, że z reguły te osoby posiadają orzeczenie  

o niepełnosprawności. 

 

W związku z brakiem kolejnych zapytań do przedstawionego projektu uchwały pan 

Bogusław Łukaszyk, Przewodniczący Rady Gminy Ropa poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie: przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Ropa za 2024 r. 

/druk nr 21/.   

Rada Gminy Ropa jednogłośnie - 12 głosami „za” na 12 obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XIV/89/25 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 8 maja 2025 r. 

w sprawie: przyjęcia Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Ropa za 2024 r. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ropa na 2025 rok /druk nr 

22/. 

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ropa na 2025 rok 

przedstawiła pani Jadwiga Kiełbasa – kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego, Inwestycji, 

Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska. Pani Jadwiga Kiełbasa przekazała, że 

projekt uchwały został opracowany na podstawie ustawy Prawo wodne. Zgodnie z przepisami 

do 20 maja rada gminy podejmuje uchwałę w sprawie wykazu kąpielisk. W uchwale określona 

jest lokalizacja kąpieliska oraz czas trwania sezonu kąpieliskowego i jest to od 1 lipca do 31 

sierpnia 2025 r. Ponadto projekt chwały przeszedł całą procedurę przewidzianą przepisami 

prawa w tym zakresie. Kąpielisko zlokalizowane jest na działce Wód Polskich nr 167/2  

w miejscowości Klimkówka.  

Pan Sekretarz uzupełniając powyższą wypowiedź dodał, że zgodnie z tym co było 

omawiane na wczorajszym posiedzeniu Komisji Rady Gminy istnieje ryzyko, że ze względu 

na niski stan wody i pomimo podjęcia dzisiaj stanowienia o wyznaczeniu kąpieliska może dojść 

do sytuacji, że nie będzie można go uruchomić. Natomiast zgodnie z wczorajszymi ustaleniami, 

gdyby kąpielisko nie udało się uruchomić to ratownicy, którzy byliby zatrudnieni czy 

przewidziani do zatrudnienia będą pełnili ewentualnie inne funkcję związane z ogólnym 

patrolowaniem zbiornika wodnego. 

Pan Bogusław Łukaszyk przypomniał, że powyższa uchwała była szczegółowo 

omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Ropa.  

 

W związku z brakiem zapytań do przedstawionego projektu uchwały pan Bogusław 

Łukaszyk, Przewodniczący Rady Gminy Ropa poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ropa na 2025 rok /druk nr 22/. 

Rada Gminy Ropa jednogłośnie - 12 głosami „za” na 12 obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XIV/90/25 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 8 maja 2025 r. 

w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Ropa na 2025 rok. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorlickiemu /druk nr 

23/. 

Powyższy projekt uchwały omówił pan Karol Górski – Wójt Gminy. Pan Wójt 

przekazał, że uchwała jest pochodną wcześniejszych działań gminy, które zaowocowały 

sporządzeniem projektu wykonawczego na budowę chodnika w Łosiu od skrzyżowania  

w kierunku Bielanki. Zgodnie z ustaleniami Zarządu Powiatu Gorlickiego gminy sporządzają 
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dokumentację projektową na wykonanie chodnika i finansują w połowie koszty wykonania 

zadania. To zadanie po postępowaniu przetargowym opiewa na kwotę 577.000,00 zł plus 

koszty związane z inspektorem nadzoru. Natomiast udzielana pomoc finansowa powiatowi 

wynosi 285.000,00 zł. 

 Na tablicy multimedialnej zostały wyświetlone slajdy projektu dot. odcinka chodnika 

w Łosiu, które stanowią odpowiednio załącznik nr 14 i 15 do niniejszego protokołu. 

Pan Wójt omawiając wyświetlone slajdy przekazał, że koszty wykonania chodnika są 

trochę podwyższone, ze względu na konieczność wymiany wszystkich przepustów i wykonanie 

nowych zjazdów. Natomiast cała długość chodnika jest to 350 m w km 1+850 do 2+200  

w miejscowości Łosie. Pan Wójt przekazał również, że wykonawca deklaruje, że czym prędzej 

przystąpiłby do prac oraz wyraził nadzieję, że w pierwszym półroczu 2025 r. ten chodnik byłby 

wykonany. Następnie pan Wójt zwrócił się z prośbą do Wysokiej Rady o podjęcie tego 

stanowienia, które umożliwi zwarcie umowy i realizację przedmiotowego zadania. 

Pan Adam Maczuga zapytał, czy ciąg chodnikowy znajduje się po lewej stronie.  

Pan Wójt wskazując na wyświetlony slajd przekazał, że kolorem lekko niebieskim 

został zaznaczony ciąg chodnikowy. On biegnie po prawej stronie drogi Łosie – Bielanka na 

długości 350 m. Jest tam bardzo duże zagęszczenie domów. Młodzież idąca do szkoły ma duży 

problem i kłopot z przemieszczaniem się po tej drodze, ze względu na wzmożony ruch 

samochodów ciężarowych przewożących kruszywo i masy bitumiczne. 

Pani Cecylia Łukaszyk zapytała, z jakich środków gmina to pokryje.  

Pan Wójt odpowiedział, że ze środków własnych.  

Pani Cecylia Łukaszyk zapytała, czy gminę stać na to.  

Pani Skarbnik przekazała, że ta kwota jest zaplanowana w budżecie.  

Pan Wójt podkreślił, że wiele rzeczy gmina robi ze środków własnych. Gmina 

próbowała zaaplikować do KPO o środki finansowe na wykonanie 2278 metrów kanalizacji 

sanitarnej, ale tych środków nie udało się pozyskać. Natomiast gmina posiada dokumentacje 

projektową i w dniu dzisiejszym zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe na wykonanie 

tego zadania. Następnie pan Wójt zaznaczył, że na szali kładziona jest kwota w wysokości 

1.840.000,00 zł oraz wyraził nadzieję, że na przetargu uda się zaoszczędzić i zaoszczędzone 

środki przeznaczyć na kolejne potrzeby np. na koszenie poboczy, czyszczenie rowów, 

porządkowanie traktów czy ciągów drogowych. Ponadto pan Wójt podkreślił, że mieszkańcy, 

ale również osoby zewnętrzne mówią, że gmina zaczyna „wyglądać” oraz zaznaczył, że  

o pozyskanie środków zewnętrznych pewnie będzie trudniej niż w ostatnich latach. 

 

W związku z brakiem zapytań do przedstawionego projektu uchwały pan Bogusław 

Łukaszyk, Przewodniczący Rady Gminy Ropa poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorlickiemu /druk nr 23/. 

Rada Gminy Ropa jednogłośnie - 12 głosami „za” na 12 obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XIV/91/25 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 8 maja 2025 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorlickiemu. 
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Pani Cecylia Łukaszyk zawnioskowała o przerwę w obradach.  

Uwzględniając powyższy wniosek pan Bogusław Łukaszyk - Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził 8 minutową przerwę.  

Ad. 11. 

Zapytania dotyczące sprawozdania Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

Podczas dzisiejszej sesji nie zgłoszono zapytań do sprawozdania Wójta z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 12. 

Rozpatrzenie pism skierowanych do Rady Gminy Ropa. 

Pan Bogusław Łukaszyk – Przewodniczący Rady Gminy nawiązując do pisma pana 

Wojewody przekazał, że dotyczy ono sprawy, nad którą Rada się już rozwodziła, a mianowicie 

budowania miejsc dla emigrantów. Podjęta została decyzja, że w gminie nie będą tworzone 

takie miejsca. Pan Wojewoda zwraca tylko uwagę, że gdyby podejmowane były takie decyzję, 

żeby nie zawierały one w swojej treści żadne wyrażenia obraźliwe, dyfamujące czy też 

dyskryminacyjne emigrantów. Pytań do ww. pisma nie było w związku z tym punkt został 

zamknięty.  

Kopia pisma stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.   

Ad. 13. 

Zatwierdzenie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Ropa. 

Pan Bogusław Łukaszyk - Przewodniczący Rady Gminy Ropa przypomniał, że protokół 

był udostępniony wraz z materiałami na sesję oraz znajduje się on na sali obrad, a następnie 

zapytał Radnych, czy są do niego jakieś uwagi. W związku z brakiem uwag Przewodniczący 

Rady Gminy Ropa poddał pod głosowanie protokół z XIII sesji Rady Gminy Ropa. 

Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 obecnych zatwierdziła protokół z XIII sesji 

Rady Gminy. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad. 14. 

Wolne wnioski i zapytania. 

Pani Cecylia Łukaszyk zapytała: 

- kiedy realnie będzie można pobierać wodę z wodociągów i kiedy będzie można wpłacać drugą 

transze za przyłącz w wysokości 2.000,00 zł, 

- czy jest realna szansa, aby w tym roku został wykonany odcinek kanalizacji do Państwa 

Katarzyny i Ryszarda Siuty na Folwarku, 
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Następnie pani Cecylia Łukaszyk podniosła temat „ławy” przy Szkole Podstawowej nr 

2 zaznaczając, że o szczegółach powie pan Dariusz Stach, który rozmawiał na ten temat  

z mieszkańcami.   

 Pan Wójt przekazał, że gmina zakupiła liczniki wody i urządzenia do zaplombowania 

tych liczników. Zamontowane muszą być zawory antyskażeniowe, aby nie dopuścić do cofania 

się wody. Wszystkimi tymi sprawami zajmuje się pani inspektor Jadwiga Kiełbasa. Kolejno 

pan Wójt przekazał, że uruchomiona została stacja uzdatniania wody oraz odebrany rurociąg  

i kanalizacja w kierunku Klimkówki. Natomiast zadanie nr 2 tj. realizacja wodociągu od stacji 

uzdatniania wody do Szkoły Podstawowej nr 1 najprawdopodobniej zostanie ukończone do 

końca lipca br. Między czasie można zamontować zawory antyskażeniowe i liczniki, a po 

ukończeniu ww. zadania będzie można korzystać z poboru wody. Ponadto obok budynku 

Urzędu Gminy pojawi się wodomat, z którego będą mogli korzystać mieszkańcy. Kolejno Wójt 

przekazał, że w dniu dzisiejszym zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe na wykonanie 

4 odcinków kanalizacji o długości 2278 mb i dotyczą przysiółków: Folwark 593 m, Łosie – 

Bielanka 453 m, Łosie – Bielanka– Żakowa 608 m, Ropa – Listówki 624 m. Jeżeli wspomniane 

postępowanie przetargowe zostanie rozstrzygnięte w miarę szybko to najprawdopodobniej  

w miesiącu maju będzie wiadomo czy jest wykonawca, jaki to będzie wykonawca oraz zostanie 

określona dokładna data oddania tych odcinków do użytkowania.  

Pan Dariusz Stach zapytał, czy są już rozdysponowane środki w wysokości bodajże 

130.000,00 zł na remont dróg gminnych oraz zapytał, czy jest możliwość zabezpieczenia 

środków na remont drogi przez ławę do Szkoły Podstawowej nr 2 w Ropie, o który wnioskują 

mieszkańcy.  

Pani Skarbnik przekazała, że łącznie na drogi została zabezpieczona wyjątkowo duża 

kwota w wysokości 1.100.000,00 zł. 

Pan Dariusz Stach zapytał, czy łącznie z powierzchniami asfaltowymi.  

Pani Skarbnik przekazała, że na zadania inwestycyjne zaplanowana jest bardzo duża 

kwota w wysokości ponad 4.645.000,00 zł oraz poinformowała, że nie jest w stanie wskazać 

dokładnej wysokości puli, o która pyta pan Radny, bo w tym momencie nie wie co jest,  

w którym paragrafie. Ponadto zależy jaka będzie nawiązana umowa. Pani Skarbnik podkreśliła 

również, że Komisja Rolnictwa ma jechać w teren i określić zadania do wykonania.  

Pan Dariusz Stach potwierdził, że Komisja ma udać się w teren i zaznaczył, że stąd jego 

pytanie, czy są rozdysponowane środki na ten rok i na jakie cele, ponieważ również mieszkańcy 

oczekują konkretnej odpowiedzi, co w ich temacie się wydarzyło.  

Pani Skarbnik przekazała, że wspomniane środki prawdopodobnie w tym roku jeszcze 

nie są rozdysponowane, ale największą wiedzę na ten temat i o poszczególnych zdaniach ma 

pan Gruca.  

Pan Wójt uzupełniając powyższą wypowiedź wyraził swoją nadzieje, że w najbliższym 

czasie Komisja Rolnictwa i Dróg wyjedzie w teren i zdefiniujemy najpilniejsze potrzeby. 

Ponadto jutro ma odbyć się odbiór 15 odcinków dróg, które zostały wyremontowane  

i wyasfaltowane za kwotę prawie 3 mln zł. Z zadań bieżących, które w najbliższym czasie 

gmina będzie wykonywać to przede wszystkim zjazd z drogi powiatowej w przysiółku Zalesie. 

Prowadzone są również rozmowy na temat wykonania dokumentacji projektowej na 

brodoprzepust w kierunku pana Buchmana. Konieczna jest również bieżąca konserwacja dróg 

przede wszystkim koszenie traw koło poboczy, porządkowanie rowów i wycinka drzew, które 
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zagrażają bezpieczeństwu ruchu. Kolejno pan Wójt przekazał, że jest problem własnościowy z 

przebiegiem wspomniana drogi za ławą, ponieważ biegnie ona innym śladem niż geodezyjna 

własność gminy. Nie ma zgody mieszkańców do ustabilizowania drogi na obecnym jej 

przebiegu. Natomiast wnioskują oni, żeby gmina przeniosła cały ciąg drogowy na swoją 

geodezyjną własność. Wtedy na pewnym odcinku trzeba byłoby: wybrać humus ziemny, 

nawieść grubego kamienia i wykonać rowy odwadniające. Szacunkowe koszty przeniesienia 

drogi na właściwe geodezyjne miejsce wynosi ok. 200.000,00 zł.  Jeżeli byłaby przychylność 

mieszkańców i większe środki finansowe to trzeba byłoby tę drogę poszerzyć. Pan Wójt 

podkreślił także, że wspólnie z Komisją będzie musiała być podjęta decyzja jakie będą 

podejmowane działania. Następnie pan Wójt przekazał, że drogę na Flaszę również trzeba 

byłoby przenieść na właściwe tory. Obecnie mieszkańcy przemieszczają się po łuku drogi, 

który jest własnością prywatną. Gmina jest blisko dokonania tam zamiany gruntu, a następnie 

musiałaby przenieść drogę koło pana Borkowskiego na właściwe tory. Pan Wójt podkreślił 

również, że zgłaszanych potrzeb jest więcej niż możliwości.  

Pani Cecylia Łukaszyk nawiązując do tematu wspomnianej już ławy zwróciła się  

z prośbą o wycięcie krzaków i wysypanie żwirem przed ławą od strony pana Rówińskiego  

i pana Cyganika. 

Pan Wójt przekazał, że przy okazji uporządkowania drogi dojazdowej do zapory  

w Łosiu gmina postara się uporządkować teren na drodze zjazdowej do ławy. 

Pan Bogusław Łukaszyk zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie z czego wynika zwiększenia 

stawki za ścieki, bo z tego co wie został wprowadzony abonament, który do tej pory nie był 

naliczany i jakaś opłata związana z Wodami Polskimi.  

Pan Wójt zaznaczył, że taryfa za ścieki była ustalana przez Urząd Gminy z Wodami 

Polskimi trzy miesiące. Wody Polskie chcą utrzymać cenę jak na najniższym poziomie. Gmina 

nie była w stanie odliczyć sobie nawet amortyzacji za urządzenia liniowe i oczyszczalnie 

ścieków. Stawka za ścieki wzrosła z 4,60 zł na 6,90 zł. Natomiast wywóz szamba kosztuje 41 

zł za 1m3. Następnie pan Wójt podkreślił, że gmina przeznacza na gospodarkę odpadową ok. 2 

mln zł na rok oraz przekazał, że za niedługo gmina ustali cenę za 1m3 wody. Będzie to 

najprawdopodobniej ok. 7 zł. Wartość odpłatności będzie ustalona na 18 miesięcy po tym czasie 

gmina znów będzie musiała negocjować i ustalać z Wodami Polskimi cenę za wodę. Gmina 

płaci Wodą Polskim za tzw. gospodarcze korzystanie ze środowiska. Jeżeli wodociągi będą 

powszechnie wykorzystywane to najprawdopodobniej cena za wodę spadnie. 

Pani Skarbnik dodała, że zadanie prowadzone jest przez jednostkę budżetową tj. przez 

Urząd Gminy i dlatego nie ma amortyzacji i póki co ta cena może być taka.  

Pan Adam Maczuga zapytał, kiedy spółka może spodziewać się środków w wysokości 

15.000,00 zł i jakie jeszcze musi złożyć dokumenty.  

Pani Skarbnik zaznaczyła, że wspomniane środki przed chwilą zostały uchwalone  

w budżecie oraz przekazała, że wniosek należy złożyć zgodnie z uchwałą, która reguluje 

zasady, wskazuje co jest kwalifikowane i w jaki sposób składa się wniosek.  

Pan Krzysztof Kawa zapytał na jakim etapie jest budowa ścieżki rowerowej Za Wodą. 

Pan Wójt przekazał, że ścieżka rowerowa, która prowadzi od Urzędu Gminy w kierunku 

oczyszczalni ścieków ma przygotowaną dokumentację ZRIDowską czyli dokument, który 

upoważni gminę do rozpoczęcia procesu inwestycyjnego. Przed gminą jeszcze wypłata 

odszkodowań. Okres szacowania odszkodowań został wydłużony przez Starostę. Na 
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odszkodowania gmina ma ok. 750.000,000 zł, co będzie stanowiło wstęp do tego, żeby 

rozpocząć inwestycję, która będzie bardzo kosztowna. Inwestycja została podzielona na 3 

etapy. Wartość kosztorysowa całego odcinka tj. ok 3 km opiewa na kwotę ok. 19 mln zł. 

Natomiast ten ciąg drogowy wymaga pilnej interwencji ze względu na zmożony ruch  

i problemy z wyminięciem się. Kolejno pan Wójt przekazał, że zgodnie z obietnicami Wójta 

Gminy Gorlice odcinek ścieżki od budowanego pod restauracją przepustu na cieku wodnym do 

kasztelu w Szymbarku zostanie wykonany w obecnej kadencji. Ponadto ze ścieżki rowerowej 

można już korzystać.  

Pan Adam Maczuga stwierdził, że można podziękować za to, że udało się zrobić 

nakładki na dwóch drogach w Łosiu, a następnie zwrócił się z prośbą o zrobienie nakładki na 

drodze w kierunki zapory, ponieważ zrobił się tam uskok z obu stron, co zagraża 

bezpieczeństwu.  

Pan Krzysztof Kawa poinformował, że jest to w planach, aby w tym roku to wykonać. 

Dzięki czemu będzie tam bezpieczniej.  

Pan Wójt poinformował, że gmina złożyła wniosek do programu drogi dojazdowe do 

pól na drogę na Bogaczówcę, na Stolarzówkę, na drogę obok posesji pana Kuziów, na 

Smakówkę obok pana Sentysza i Za Wodą na drodze koło byłego sołtysa pana Kulki  

w kierunku pana Jantasa. Kosztorys opiewa na kwotę w wysokości 212.000,00 zł. Ponadto 

okaże się, ile gminie uda się pozyskać środków z programu od Marszałka. Następnie pan Wójt 

zaznaczył, że drogi w szybkim tempie się niszczą oraz przekazał, że jeżeli gmina od struktur 

rządowych otrzymamy jakieś środki to spróbuje je przeznaczyć na drogi.  

Pan Adam Broński zapytał o zakres projektu wodociągu na Klimkówce oraz czy domy 

koło Domu Ludowego i ta część Klimkówki, która ma kanalizację, a została pominięta z siecią 

wodociągową została objęta w tym projekcie.  

Pan Wójt zaznaczył, że projekt jest dość szeroko potraktowany. Gmina chciałaby 

rozwiązać w tym obszarze wszystkie problemy zarówno wodociągowe jak i kanalizacyjne. 

Natomiast pani Dyrektor DPSu wystąpiła już do Zarządu Powiatu o środki na wykonanie 

przyłącza wodociągowego. Problem z dostępnością wody powinien być tam niedługo 

rozwiązany. Następnie pan Wójt poinformował, że dokładny zakres projektu można zobaczyć 

w referacie Rozwoju i Rolnictwa u pani Jadwigi Kiełbasy. Ponadto dzisiaj lub jutro zostanie 

ogłoszone postępowanie przetargowe na wykonanie tej dokumentacji. 

Ad. 15. 

Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Bogusław Łukaszyk o godzinie 11:27 

zakończył obrady XIV sesji Rady Gminy Ropa, dziękując wszystkim za udział. 

 

 

Na tym protokół zakończono w dniu dzisiejszym. 

 

Protokołowała: 

 


